
 

 

Број: 01,02,03,03/11-05-1-2245/17 

Сарајево, 29. 12. 2017. године  

 

Извјештај  

 о учешћу делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 

 на Парламентарној конференцији СТО-а 

Буенос Ајрес 09-12. 12. 2017. године 

 

Делегација Парламентарне скупштине у саставу: Огњен Тадић, предсједавајући Дома 

народа ПСБиХ, Шемсудин Мехмедовић, предсједавајући Комисије за спољну трговину 

и царине Представничког дома ПСБиХ, и  Предраг Кожул, предсједавајући Комисије за 

финансије и буџет Представничког дома ПСБиХ, учествовали су у раду Парламентарне 

конференције о Свјетској трговинској организацији (СТО) која се одржавала од 9. до 12. 

децембра 2017. године у Буенос Ајресу. 

 

Конференцију су пригодним обраћањем отворили: Емилио Монцо, предсједник 

Представничког дома Парламента Аргентине, Габриела Куевас Барон, предсједница 

Интерпарламентарне уније, Мерид Мекгинес, прва потпредсједница Европског 

парламента, Xавиер Карим, предсједавајући Генералног вијећа СТО, Хорхе Фори, 

министар спољних послова Аргентине, Сузана Мекора, предсједавајућа 11. 

Министарске конференције  СТО-а, и Марта Габриела Мичети, предсједница Сената 

Аргентине. 

 

У обраћању главних говорника на инаугуралној сесији Конференције исказана је 

спремност да скуп парламентараца у Буенос Ајресу прерасте и добије нову, 

парламентарну димензију СТО-а.  Тиме би се успоставио надзор над активностима  

СТО-а, промовишући ефикасност и правичност дјеловања у складу с циљевима СТО-а 

утврђеним и постављеним на ранијим министарским конференцијама. 

 

Учесници Конференције из скоро 60 држава и међународних парламентарних 

организација из цијелог свијета углавном су истицали настојања да се обезбиједи 

слободна и правична трговина, корисна за све људе у свијету, те унаприједи развој 

економије и смањи сиромаштво. Многи од њих су путили апеле министрима земаља 

чланица СТО-а да снажније раде на обезбјеђењу циљева одрживог развоја планете, као 

и на заштити животне средине. Истовремено су изразили потребу за унапређењем 

дијелога између влада, парламената и цивилног друштва с циљем промоције 

транспарентности рада и правила СТО-а, успостављања парламентарног надзора и 

утицаја у области спољне трговине и разговора у СТО-а о темама важним за живот људи. 

Делегација Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине је на маргинама 

Конференције у Буенос Ајресу имала билатерални састанак са Патрицијом Хименез, 

потпредсједницом Представничког дома Парламента Аргентине. Том приликом Огњен 

Тадић, предсједавајући Дома народа ПСБиХ, истакао је да је мисија делегације ПСБиХ 

у Буенос Ајресу била, између осталог, да утичу на парламентарце земаља чланица  



 

СТО-а, као и представнике водећих мултилатералних парламентарних организација  у 

свијету да помогну БиХ ради што скоријег окончања преговора и добијање пуноправног 

чланства у СТО-у. У вези с тим, предсједавајући Тадић је информисао гђу Хименез да 

БиХ још увијек води билатералне трговинске преговоре са Бразилом, Русијом и 

Украјином и затражио подршку Аргентине, земље која има значајну улогу у СТО-у. 

Истакао да чланство БиХ у СТО-у представља доказ испуњавања одређених стандарда 

у области спољне трговине и сматра се важним дијелом интегративног процеса који 

нашу земљу води ка чланству у ЕУ. Обострано је констатовано да је потребно  сарадњу 

између парламената БиХ и Аргентине подићи на виши ниво ангажовањем група 

пријатељства, радних тијела и размјеном посјета на највишем нивоу. 

Делегација ПСБиХ је, заједно са парламентарцима земаља који су узели учешће на 

парламентарној конференцији СТО-а у Буенос Ајресу, учествовала  у усвајању завршног 

документа којим се апелује на усвајање принципа слободне трговине по правилима 

једнаким за богате и сиромашне  државе, којим је дата пуна подршка мултилатерализму 

као механизму надзора и контроле дјеловања СТО-а те посебно истакнута улога и значај 

слободне трговине као шансе за економски развој и напредак, а не као пријетње како је 

у овом тренутку доживљавају бројне земље у свијету. Учесници ове конференције су 

упутили поруку да су дијалог и заједнички рад у вези с питањима безбједности хране, 

очувања животне средине, једнаке шансе за жене и младе најбољи начин за рјешавање 

политичке и економске кризе и великих трговинских спорова.  

Чланови делегације ПСБиХ су, након завршетка Парламентарне конференције СТО-а, 

присуствовали инаугуралној сесији 11. министарске конференције СТО-а, најважнијем 

годишњем скупу ове међународне организације у којој чланство има више од 160 земаља 

у свијету. Потом се  делегација ПСБиХ састала са предсједавајућим Радне групе СТО-а 

за преговоре са БиХ амбасадором Атанасом Атанасовим Папаризовим. Том приликом 

размијењене су информације о стању преговора Босне и Херцеговине за пуноправно 

чланство у СТО. Констатовано је да се БиХ налази у завршној фази преговора те да се 

активно преговара са Бразилом, Украјином и Русијом, по чијем окончању неће бити 

препрека да БиХ буде примљена у пуноправно чланство у СТО. 

 

Записник сачинила: 

Мирсада Букарић-Ковачевић 

  

                                                                                     Записник одобрио: 

Огњен Тадић, предсједавајући Дома народа ПСБиХ 

 

 

 

Достављено: 

 Колегијуму Дома народа ПСБиХ 

 Колегијуму Представничког дома ПСБиХ 

 Колегијуму Секретаријата ПСБиХ 

 Комисији за спољну трговину и царине ПДПСБиХ 

 Комисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 

ДНПСБиХ 

 Министарству иностраних послова БиХ 

 а/а 


